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REVISTA PRESEI

• Ludovic Orban și-a chemat miniștrii în ședință: Starea de alertă va
fi prelungită până după alegerile parlamentare

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de joi, Strategia de dezvoltare a
infrastructurii feroviare 2021-2025, care presupune întreţinere, reparaţii,
modernizare în ceea ce priveşte circulaţia pe calea ferată.

"Prezentul proiect de hotărâre stabileşte direcţiile de acţiune strategică
necesare pentru reabilitarea transportului feroviar pe piaţa internă a
transporturilor şi pentru integrarea în sistemul feroviar unic european.
Scopul principal al strategiei de dezvoltare a infrastructurii feroviare
constă în fundamentarea necesităţilor de finanţare a infrastructurii
feroviare. Strategia identifică drept principală prioritate creşterea
competitivităţii transportului feroviar pe piaţa internă, în principal prin
creşterea nivelului de performanţă al infrastructurii feroviare. Strategia
acoperă toate domeniile relevante ale dezvoltării infrastructurii feroviare,
respectiv: mentenanţa (întreţinere şi reparaţii), operarea, reînnoirea şi
modernizarea/dezvoltarea", se arată în nota de fundamentare a proiectului
de act normativ.

Tot acolo se menţionează că "principala direcţie de acţiune prioritară pe
linia creşterii competitivităţii transportului feroviar constă în recuperarea
accelerată a restanţelor în ceea ce priveşte reînnoirea infrastructurii
feroviare".

"În acest sens, strategia propune un program eşalonat pe 15 ani care
asigură în mare măsură eliminarea restanţelor existente şi care va genera
o creştere relevantă a performanţelor infrastructurii feroviare", se spune
în document.

* Printr-un alt proiect de hotărâre, Guvernul va aproba nota de
fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării cheltuielilor
aferente proiectului de investiţii "Dezvoltarea unui sistem mixt mobil de
monitorizare a traficului rutier privind încălcarea regulilor de circulaţie".
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* În aceeaşi şedinţă, Executivul urmează să adopte şi un memorandum
pentru aprobarea propunerilor finale pentru desemnarea candidatului
României pentru funcţia de judecător la Curtea de Justiţie a Uniunii
Europene. Conform memorandumului, în urma derulării procedurilor
aferente, candidatul României va fi judecătorul Octavia Spineanu-Matei,
care ar urma să-şi preia mandatul la CJUE din data de 6 octombrie 2021.

Potrivit memorandumului, la 6 octombrie 2021 urmează să expire
mandatele a paisprezece judecători şi a şase avocaţi generali din cadrul
Curţii de Justiţie a Uniunii Europene, printre care şi mandatul
judecătorului român.

* Pe agenda şedinţei de guvern figurează şi un proiect de lege privind
aderarea Secretariatului General al Guvernului la Reţeaua Europeană a
Consiliilor Europene de Mediu şi Dezvoltare Durabilă (EEAC) şi
aprobarea plăţii cotizaţiei anuale de participare a SGG, precum şi
completarea Ordonanţei Guvernului 41/1994 privind autorizarea plăţii
cotizaţiilor la organizaţiile internaţionale interguvernamentale la care
România este parte.

* În primă lectură, Executivul va dezbate şi două proiecte de ordonanţă
de urgenţă.

Unul dintre ele se referă la completarea OUG 40/2015 privind
"gestionarea financiară a fondurilor europene pentru perioada de
programare 2014-2020", iar cel de-al doilea - la "suspendarea,
modificarea şi completarea unor prevederi din OUG 130/2020 privind
unele măsuri pentru acordarea de sprijin financiar din fonduri externe
nerambursabile, aferente Programului operaţional Competitivitate
2014-2020, în contextul crizei provocate de COVID-19, precum şi alte
măsuri în domeniul fondurilor europene".

* Nu în ultimul rând, Guvernul ar urma să adopte proiectul de hotărâre
privind prelungirea stării de alertă cu încă 30 de zile, după ce anterior, pe
14 octombrie, a aprobat un alt act normativ în acest sens.

Pe acest subiect, premierul Ludovic Orban a declarat, luni, la Parlament,
că Guvernul pregăteşte hotărârea privind prelungirea stării de alertă şi nu
doreşte să ia măsuri care să instituie alte restricţii.

"Ştiţi foarte bine că starea de alertă se instituie pe 30 de zile şi se
prelungeşte printr-o hotărâre de guvern pentru o perioadă de maxim 30 de
zile.

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
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Pregătim hotărârea de guvern pentru prelungirea stării de alertă. În ceea
ce ne priveşte, nu ne dorim să luăm alte măsuri care să instituie alte
restricţii. Vrem ca situaţia să evolueze în bine, ca numărul de infectări să
scadă şi, treptat, pe măsură ce scade numărul de infectări, să revenim
treptat, treptat la o activitate cât mai aproape de normal", a afirmat Orban
după ce a participat în plenul Camerei Deputaţilor la dezbaterea "Ora
prim-ministrului".

STIRIPESURSE.RO vă prezintă ce acte normative se află pe agenda
ședinței Guvernului României din 12 noiembrie 2020

Agenda ședinței de Guvern poate fi completată cu proiecte de acte
normative incluse pe lista suplimentară.

I. PROIECTE DE LEGI

1. PROIECT DE LEGE privind aderarea Secretariatului General al
Guvernului la Reţeaua Europeană a Consiliilor Europene de Mediu și
Dezvoltare Durabilă (EEAC) și aprobarea plății cotizaţiei anuale de
participare a Secretariatului General al Guvernului, precum şi
completarea Ordonanţei Guvernului nr. 41/1994 privind autorizarea plăţii
cotizaţiilor la organizaţiile internaţionale interguvernamentale la care
România este parte

II. PROIECTE DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ

1. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea
Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 40/2015 privind gestionarea
financiară a fondurilor europene pentru perioada de programare
2014-2020 (PRIMĂ LECTURĂ)

2. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru suspendarea,
modificarea și completarea unor prevederi din Ordonanța de urgență a
Guvernului nr. 130/2020 privind unele măsuri pentru acordarea de sprijin
financiar din fonduri externe nerambursabile, aferente Programului
operaţional Competitivitate 2014-2020, în contextul crizei provocate de
COVID-19, precum şi alte măsuri în domeniul fondurilor europene
(PRIMĂ LECTURĂ)

III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Strategiei de dezvoltare
a infrastructurii feroviare 2021 – 2025

https://www.stiripesurse.ro/
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2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea normelor privind modul
de constituire, organizare și funcționare a comisiilor paritare, componența,
atribuțiile și procedura de lucru ale acestora, precum și a normelor privind
încheierea și monitorizarea aplicării acordurilor colective

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat
al bunurilor din domeniul public al statului a unei construcţii şi darea
acesteia în administrarea Oficiului de Cadastru şi Publicitate Imobiliară
Galaţi

4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare
privind necesitatea şi oportunitatea efectuării cheltuielilor aferente
proiectului de investiții „Dezvoltarea unui sistem mixt mobil de
monitorizare a traficului rutier privind încălcarea regulilor de circulație”

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind scăderea din inventarul centralizat
al bunurilor din domeniul public al statului a unui imobil aflat în
domeniul public al statului și în administrarea Ministerului Afacerilor
Interne-Inspectoratul de Poliție Județean Vrancea, ca urmare a restituirii
acestuia către persoanele îndreptățite

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar
pentru un imobil aflat în domeniul public al statului și administrarea
Ministerului Afacerilor Interne-Inspectoratul pentru Situații de Urgență ''
Vlașca'' al județului Giurgiu

7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea alocării unei sume din
bugetul asigurărilor pentru șomaj pe anul 2020 pentru plata venitului
lunar de completare de care beneficiază persoanele disponibilizate de la
Societatea Națională de Închideri Mine Valea Jiului S.A.

8. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea numărului de
autoturisme necesar desfăşurării activităţilor specifice de către Compania
Națională Loteria Română S.A.

9. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea numărului de
autoturisme necesar desfăşurării activităţilor specifice de către Societatea
Națională Plafar S.A.

10.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind recunoașterea Asociației Județene
de Turism Sibiu ca fiind de utilitate publică



CNSLR Fratia Revista Presei 12 noiembrie 2020 5

11.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul
centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a zăcământului de
granodiorit pentru construcție din perimetrul PIETROASA-VALEA
LAZULUI, judeţul Bihor

12.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modalitatea de calcul a chiriei
acordate ca despăgubire pentru bunurile neconsumptibile rechiziționate,
din categoria imobilelor necesare pentru cartiruire sau cazare

13.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului Trezoreriei
Statului pe anul 2021

14.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea datelor de
identificare și a valorii de inventar ale unor imobile aflate în domeniul
public al statului și în administrarea Penitenciarului Timișoara din
subordinea Administrației Naționale a Penitenciarelor, precum și trecerea
acestora din domeniul public în domeniul privat al statului, în vederea
scoaterii din funcțiune și demolării

15.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea anexei nr. 11 la
Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 pentru aprobarea inventarului
centralizat al bunurilor din domeniul public al statului

16.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau
subprefecţi

IV. MEMORANDUMURI

1. MEMORANDUM cu tema: Rezultatele procedurii pentru desemnarea
candidatului României pentru funcția de judecător la Curtea de Justiție a
Uniunii Europene.Aprobarea propunerilor finale de către Guvern

2. MEMORANDUM cu tema: acordarea unui ajutor de exploatare și a
unui ajutor de investiții, exceptate de la obligația notificării, Societății
Naționale „Aeroportul Internațional Mihail Kogălniceanu – Constanța” –
S.A., pentru anii 2021-2023

V. INFORMĂRI

1. INFORMARE privind stadiul pregătirii și organizării alegerilor pentru
Senat și Camera Deputaților din anul 2020
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2. NOTĂ DE INFORMARE cu tema: Actualizarea planului anual 2020
de cooperare internațională pentru dezvoltare și asistență umanitară

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Inițiativa "Fără penali" rămâne blocată în Senat / Ședința de vot a
fost suspendată din lipsă de cvorum / USR acuză PNL și PSD de
combinații parlamentare

Ședința Senatului a fost suspendată, miercuri, din lipsă de cvorum. Pe
ordinea de zi se aflau iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei
"Fără penali în funcţii publice" şi cererea de reexaminare, la solicitarea
preşedintelui Klaus Iohannis, a legii care stabileşte că Parlamentul şi nu
Guvernul fixează data scrutinului pentru alegerea Senatului şi a Camerei
Deputaţilor. USR acuză PSD și PNL de combinații parlamentare.
Conducerea Senatului (controlată de PSD) a decis ca votul să fie dat prin
prezența fizică a parlamentarilor și nu prin telefon așa cum s-a procedat în
ultimele luni. Liberalii au anunțat prin vocea Alinei Gorghiu că vor vota
inițiativa USR doar dacă va fi cvorum fără ei.

UPDATE 15. 10 UDMR suține că majoritatea parlamentară a decis, în
ultimul moment, să organizeze şedinţa de plen a Camerei superioare cu
participare fizică, senatorii Uniunii neavând astfel posibilitatea de a
participa la dezbateri, ceea ce "este inacceptabil".

Într-un comunicat de presă, UDMR precizează că pe ordinea de zi a
Senatului se află proiectul legislativ iniţiat de USR - "Fără penali în
funcţii publice", proiect adoptat de Camera Deputaţilor şi de Comisia de
specialitate a Senatului cu voturile decisive ale UDMR.

"Având în vedere situaţia epidemiologică, decizia Comitetului liderilor
din Senat de ieri a fost ca şedinţa plenului de astăzi să se desfăşoare şi
online. Astăzi (miercuri - n.r.), cu doar câteva ore înainte de şedinţa
plenară, Comitetul nu a ţinut cont de pandemie şi a decis ca şedinţa să fie
organizată cu prezenţa fizică a senatorilor. Astfel, senatorii UDMR nu au
posibilitatea de a participa la dezbaterea şi votul de astăzi. Considerăm că
este inacceptabil ca, în timp de campanie electorală, majoritatea să se
folosească de astfel de instrumente pentru a împiedica participarea
senatorilor UDMR la şedinţa plenară a Senatului", susține grupul UDMR
din Senat, Cseke Attila.
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UPDATE 15.01 Ședința a început. Robert Cazanciuc a anunțat că sunt
prezenți doar 58 de senatori PSD. PNL și USR boicotează ședința.
Cazanciuc a anunțat că nu este cvorum și a suspendat ședința.

UPDATE 14.25 Dan Barna: "Dacă nu se va lua în considerare votul prin
telefon așa cum se face de două luni în Senat, nu vorm participa la
această mascaradă și nu vom fi prezenți în sală pentru că nu există nicio
șansă ca inițiativa să devină astăzi realitate. Le cer celor doi lideri și
domnului Orban și domnului Ciolacu să renunțe la orice combinatoristică
parlamentară și prin comitetul liderilor să se aprobe revenirea la votul
prin telefon".

UPDATE 14.18 USR nu participă la ședință dacă nu se face vot telefonic
pentru inițiativa „Fără Penali” pentru că altfel, prin prezența fizică a
senatorilor nu există nicio șansă să se facă numărul necesar de voturi (90
de senatori). USR a cerut în Comitetul Liderilor ca votul sa fie telefonic
ca în fiecare săptămână de pandemie de până acum și deocamdată nu s-a
acceptat.

UPDATE 14.15 Ședința Senatului era programată la ora 14.00 dar
întârzie să înceapă.

Ședința de plen este programată de la ora 14.00, iar iniţiativa cetăţenească
„Fără penali în funcţii publice” ar urma să intre la vot sub rezerva primirii
raportului pe acest proiect. Comisia de constituţionalitate a Senatului a
adoptat marţi un raport favorabil pentru propunerea legislativă. Totuşi,
raportul a fost dat fără a fi unul comun cu cei din Comisia juridică.

Liderul USR, Dan Barna, a făcut apel la șefii partidelor parlamentare
să-și trimită senatorii să voteze inițiativa „Fără penali” care se află pe
ordinea de zi a Camerei superioare.

PSD și PNL au anunțat că vor vota pentru” iniţiativa cetăţenească "Fără
penali în funcţii publice”.

Președintele interimar al Senatului, Robert Cazanciuc a declarat că PSD
va vota în plen inițiativa USR "fără penali în funcții publice". Cazanciuc
a explicat că şedinţa plenului de miercuri este necesar să se
desfăşoare cu prezenţa fizică a parlamentarilor pentru decizii
referitoare la organizarea acestui for legislativ şi la raportul
Consiliului de monitorizare a implementării Convenţiei privind
drepturile persoanelor cu dizabilităţi.
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„Avem mai multe decizii de luat în legătură cu organizarea Senatului, un
raport al unei instituţii aflată în coordonarea Senatului, care aşteaptă de
luni să aibă un vot din partea plenului şi asta se poate doar prin prezenţa
efectivă a senatorilor. Este vorba de Comisia de monitorizare a
persoanelor cu dizabilităţi”, a explicat Cazanciuc.
Senatorul PNL Alina Gorghiu susține că liberalii vor vota "pentru”
iniţiativa cetăţenească "Fără penali în funcţii publice”, dacă va ajunge la
vot. "Vom participa doar dacă va fi cvorum fără noi, pentru a
vota ”pentru” inițiativa ”Fără penali” și împotriva amânării alegerilor
parlamentare", a spus Gorghiu.

"Aşa cum am procedat şi până acum, vom boicota şedinţa de plen a
Senatului, întrucât nu vrem sa dăm posibilitatea PSD de a obţine anularea
alegerilor parlamentare din 6 decembrie. Fac apel la orice senator, însă, să
nu gireze acţiunile antidemocratice ale PSD şi să nu participe la acest
plen fizic, prin care se doreşte refacerea majorităţii PSD în forurile de
decizie ale Senatului, lucru care se va traduce în sabotarea zilnică a
guvernului, în demersuri de un populism deşănţat şi aruncarea în aer a
stabilităţii financiare", a afirmat Gorghiu.

În 14 iulie, Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de prim for sesizat,
iniţiativa cetăţenească „Fără penali în funcţii publice”. Au fost 295 de
voturi „pentru” şi o abţinere.
Iniţiativa „Fără penali în funcţii publice” prevede introducerea unui
alineat în Constituţie la articolul 37 care spune că: „Nu pot fi aleşi în
organele administraţiei publice locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi
în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi definitiv la
pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până
la intervenirea unei situaţii care înlătură consecinţele condamnării”.

Dacă va primi undă verde din partea Senatului referendumul pentru
revizuirea Constituției în acest sens ar putea avea loc odată cu
parlamentarele din 6 decembrie.

(Sursa: hotnews.ro)

• Procedura de eșalonare simplificată a datoriilor de după starea de
urgență. De la depunerea cererii, la graficul de eșalonare - proiect

Procedura de eșalonare simplificată de datoriilor din perioada de urgență
și de alertă a fost publicată în dezbatere publică pe site-ul ANAF, după ce
pe 26 octombrie în Monitorul oficial a apărut Ordonanța de Urgență 181.

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24378039-masuri-fiscale-monitorul-oficial-amanarea-taxelor25-decembrie-rambursarea-tva-scutire-impozit-specific-horeca-esalonare-simplificata-datoriilor-deductibilitatea-testelor-covid.htm
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Reamintim că OUG prevede că eșalonarea se acordă pe o perioadă de
maxim 12 luni. Eșalonarea la plată nu se acordă pentru sume de până la
500 de lei, în cazul persoanelor fizice, respectiv 5.000 de lei, în cazul
persoanelor juridice. Contribuabilii care au datorii peste acele sume
trebuie să depună o cerere până la data de 15 decembrie 2020 inclusiv,
sub sancțiunea decăderii. Adică, dacă până în 15 decembrie nu și-a
exprimat această opțiune de a beneficia de această facilitate, nu mai poate
accesa această eșalonare la plată.

Proiect ordin procedura esalonare simplificata a datoriilor

Cum se poate depune cererea:

1. la registratura organului fiscal;
2. prin poştă, cu confirmare de primire;
3. prin intermediul serviciului ”Spațiu privat virtual”.

Pentru debitorii care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
cererea de acordare a eşalonărilor la plată se depune de către debitor, atât
pentru obligaţiile fiscale datorate de acesta, cât şi pentru cele ale sediilor
sale secundare. Cererea se depune la organul fiscal competent pentru
administrarea obligaţiilor fiscale ale debitorului şi se analizează raportat
la totalul obligaţiilor debitorului şi ale sediilor sale secundare.

La cerere, debitorul poate anexa graficul de eşalonare cuprinzând
cuantumul propus al ratelor de eşalonare. Atenție cu privire la graficul de
eșalonare, că altfel împarte ANAF în rate egale, iar dacă aveți activitate
sezonieră va fi greu.

În cazul în care debitorul optează pentru plata diferențiată a ratelor de
eșalonare, acesta menționează în cerere propunerea de grafic, care va
cuprinde, pentru fiecare rată, procentul care poate fi achitat din obligațiile
fiscale principale și accesorii, respectiv:

• cel puțin 5% din cuantumul obligațiilor fiscale ce pot fi eşalonate la
plată, pentru jumătate din perioada de eșalonare solicitată,
• diferența de procent se împarte în mod egal pentru fiecare rată de
eşalonare, pentru următoarele luni rămase din propunerea de grafic.
• În situația în care perioada de eșalonare la plată solicitată cuprinde un
număr impar de luni de eșalonare, numărul de luni se rotunjește în plus.

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-11-24413029-0-proiect-ordin-esalonare-simplificata-datoriilor.pdf
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De exemplu, dacă perioada de eșalonare la plată solicitată este de 9 luni,
numărul de luni pentru care se poate stabili procentul de cel puțin 5% din
cuantumul obligațiilor fiscale ce pot fi eșalonate la plată este de 5 luni (9
luni : 2 = 4,5 luni la care se aplică rotunjirea în plus și va fi de 5 luni).

Ce se întâmplă după depunerea cererii

După primirea cererii, în termen de cel mult 5 zile lucrătoare de la data
înregistrării acesteia, organul fiscal emite, concomitent, următoarele
documente:

• deciziile referitoare la obligațiile fiscale accesorii reprezentând dobanzi
și penalități de
întârziere/penalitate de nedeclarare;

• certificatul de atestare fiscală
• referatul de verificare a conditiilor de acordare/modificare/menținere a
eșalonării la plată
• decizia de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale sau decizia de
respingere, după caz
• decizia de amanare la plata a penalitatilor de nedeclarare, după caz.

Câteva dintre condițiile ce trebuie îndeplinite

Contribuabilul trebuie să nu înregistreze obligații bugetare restante la data
declarării stării de urgență, nestinse la data eliberării certificatului de
atestare fiscală.

De asemenea, trebuie să nu se afle în procedura faliment, să nu se afle în
dizolvare, să aibă depuse toate declarațiile fiscale, să nu i se fi stabilit
răspunderea potrivit legislației privind insolvența și/sau răspunderea
solidară, potrivit prevederilor art. 25 și 26 din Codul de procedură fiscală
(beneficiază și acestea din urmă dacă suma a fost achitată).

Termenul de plată a ratelor de eşalonare

În situaţia în care sunt îndeplinite condiţiile de mai sus, organul fiscal
emite decizia de eșalonare la plată a obligațiilor fiscale, la care se
anexează graficul de eșalonare, precum și, după caz, decizia de amanare
la plata a penalităților de nedeclarare.
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În cazul debitorilor care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
potrivit legii, decizia de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale cuprinde
în anexă graficele de eşalonare, separat pentru debitor şi separat pentru
fiecare dintre sediile sale secundare, iar decizia de amânare la plată a
penalităților de nedeclarare se emite separat pentru debitor şi separat
pentru fiecare dintre sediile sale secundare.

Graficul de eșalonare cuprinde rate de eşalonare, reprezentând obligaţii
fiscale principale şi/sau obligaţii fiscale accesorii eşalonate la plată,
inclusiv dobânzile datorate pe perioada eşalonării la plată, după caz.
Cuantumul obligaţiilor fiscale eşalonate la plată se împarte în mod egal
pentru fiecare rată de eşalonare.

ATENȚIE: Prin excepție, pentru debitorul care propune prin cererea de
acordare a eşalonării la plată un grafic, ratele de eşalonare la plată trebuie
să fie în primele 6 luni de cel puţin 5% din cuantumul obligaţiilor fiscale
eşalonate la plată, la care se adaugă dobânda pe perioada eşalonării la
plată calculată de organul fiscal, iar în următoarele luni debitorul trebuie
să achite restul obligaţiilor fiscale, proporţional cu lunile pentru care a
fost acordată eşalonarea la plată.

Termenul de plată a ratelor de eşalonare este data de 15 a fiecărei luni.
Prima rată din graficul de eşalonare la plată are termenul de plată data de
15 a lunii următoare emiterii deciziei de eşalonare la plată a obligaţiilor
fiscale.

Pentru debitorii care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
plătitor al ratelor de eşalonare este debitorul, cu excepţia impozitul ui pe
venitul din salarii, pentru care plătitor de impozit este sediul secundar
obligat, potrivit legii, să se înregistreze fiscal ca plătitor de salarii şi
venituri asimilate salariilor.

Modificarea eșalonării

Debitorul poate solicita modificarea eșalonării de două ori pe perioada
eșalonării.

În situaţia în care ulterior emiterii deciziei de eşalonare la plată a
obligaţiilor fiscale şi/sau a deciziei de amânare la plată a penalităţilor de
nedeclarare, după caz, se sting anticipat mai mult de 3 rate din graficul de
eşalonare la plată, organul fiscal emite, din oficiu, o decizie de modificare
a deciziei de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale.
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Dacă debitorul fuzionează prin absorbţie cu unul sau mai mulţi debitori
care beneficiază/nu beneficiază de eșalonare la plată, acesta este obligat
să prezinte organului fiscal proiectul de fuziune în momentul în care
acesta îşi produce efectele şi actele justificative ale fuziunii.

În termen de 5 zile lucrătoare de la data depunerii documentelor, organul
fiscal înştiinţează debitorul cu privire la sumele care trebuie achitate,
reprezentând obligaţii fiscale preluate de la debitorii care fuzionează şi nu
beneficiază de eșalonare la plată.

(mai multe detalii cu privire la această situație vedeți în proiect, unde se
găsesc și situațiile de divizare)

(Sursa: hotnews.ro)

• Ajutor de 20% din cifra de afaceri pregatit pentru sectorul HoReCa:
"Totul va fi electronic, automatizat"

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a explicat in seara zilei de miercuri,
11 noiembrie, ca ajutorul de 20% din cifra de afaceri pregatit pentru
sectorul HoReCa va fi, cel mai probabil, arobat de Guvern initial
printr-un momorandum, astfel incat sa fie notificata Comisia Europeana.

Dupa ce schema de ajutor va primi avizul CE, se va aproba prin OUG.
Popescu precizeaza ca absolut toata documentatia va fi depusa online.

"Este o schema de ajutor de stat pe care premierul a anuntat-o, care a fost
discutata cu mediul de afaceri. Lucram de ceva timp la Ministerul
Economiei pentru finalizarea acestei scheme. Astazi am dat asa un ok
pentru o varianta aproape de final. Procedura va fi in felul urmator:
probabil ca vom aproba un memoramdum in Guvern, cu schema de
finantare ca sa putem ulterior notifica Comisia Europenaa, pentru ca orice
ajutor de stat trebuie notificat la C.E. si obtinuta aprobarea, dupa care
vom avea Ordonanta de Urgenta de aprobarea acesteia. E vorba de un
ajutor de stat de 20% pentru pierderea suferita la cifra de afaceri anului
2020, aferenta anului 2019. Practic, ajutam companiile din HoReCa
pentru pierderile suferite in anul 2020", a declarat, miercuri seara, la B 1
TV, Virgil Popescu.

Aceasta a explicat ca toata documentatia se va depune electronic, fara
drumuri la ghiseu.

https://ziare.com/virgil-popescu/
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"Totul va fi electronic, automatizat. La Ministerul Economiei, toate
ajutoarele catre IMM-uri, de la acele Certificate de Situatii de Urgenta
pana la Schemele 1, 2 si 3 pentru IMM-uri sunt pe aplicatii
informatice.Totul va fi depus online. Vor justifica cifra de afaceri. Practic,
noi avem interconectate bazele noastre cu ANAF-ul si vedem exact cifra
de afaceri pe 2019 si in cursul acestui an, la sfarsitul anului daca va fi
cazul. Evident, in functie de codul CAEN, fie ca vorbim de hoteluri,
restaurante, agentii de turism, vor fi eligibili pentru a primi acest ajutor de
stat de 20% din cifra de afaceri. Nu mai vrem sa plimbam antreprenorul
intre agentiile statului. Totul se va face automat din fata calculatorului", a
mai declarat ministrul economiei.

Duminica seara, la acelasi post de televiziune, premierul Ludovic Orban a
anuntat ca Guvernul va introduce o forma de ajutor de stat pentru firmele
din HoReCa, compensand 20% din pierderea cifrei de afaceri raportat la
2019, dar a precizat ca este necesara aprobarea Comisiei Europene in
acest caz.

"In zona HoReCa, pe langa masurile pe care le-am adoptat, vom
introduce o forma de ajutor de stat care am vazut ca este deja folosita in
doua tari europene. Este o schema in care compensezi pierderea prin
compensarea a 20% din pierderea cifrei de afaceri raportat la 2019.
Efectiv se dau bani, 20% din pierderea pe cifra de afaceri", a declarat
premierul.

Orban a explicat ca aceasta masura de ajutor ar urma sa fie aplicata prin
Ministerul Economiei.

(Sursa: ziare.com)

• Violeta Alexandru critica activitatea institutiilor din subordine:
"Inspectia Muncii, rupta de realitate. ANOFM, un simplu
secretariat"

Inspectia Muncii este rupta de realitate si de problemele transmise de
cetateni, iar actiunile de verificare nu sunt realizate cu seriozitate, a
declarat, miercuri, ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta
Alexandru, la conferinta de presa in care si-a prezentat bilantul la un an
de la preluarea mandatului.

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
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"In ceea ce priveste Inspectia Muncii, am cerut schimbarea paradigmei, in
sensul in care verificarile sa se faca tinand cont in primul rand de petitiile
oamenilor. Inspectia Muncii este rupta de societate si de reactiile pe care
oamenii i le dau. Planurile lor de control sunt de o formalitate care ma
ingrozeste. Inspectia Muncii nu este in acest moment vocea problemelor
oamenilor in domeniul relatiilor de munca si cauta orice justificare cand ii
pui aceasta poza in fata, cauta pe oricine altcineva ca sa raspunda pentru
acest stadiu in care se afla, mai putin sa-si recunoasca problemele.

Este pentru mine institutia-etalon care-mi arata ca, atata vreme cat nu ne
recunoastem problemele si nu dorim sa ne schimbam, solutiile sunt
radicale. In unele inspectorate teritoriale din tara exista disponibilitatea,
din partea inspectorilor, din partea celor care lucreaza, sa asculte in
primul rand sesizarile oamenilor. In altele, sesizarile se aduna la
inspectorul-sef, care le distribuie pe criterii care au la baza orice altceva
mai putin obiectivitatea si eficienta. Cert este ca exista mult formalism si
putina eficienta. (...) Actiunile de verificari nu sunt facute cu seriozitate",
a afirmat Alexandru.

Pe de alta parte, ministrul Muncii a sustinut ca nu incurajeaza inspectorii
de munca sa faca exces de zel.

"A nu se intelege ca incurajez o Inspectie a Muncii care sa faca exces de
zel. Dimpotriva, fac parte dintr-o echipa liberala, liberalii apreciaza
munca angajatorilor in a tine pe picioare o afacere, in a tine pe picioare o
organizatie in cadrul careia se platesc salarii oamenilor. Nu este nici felul
meu si nici cazul sa incurajez un exces de zel la Inspectia Muncii, spun
doar ca este rupta de realitate. Face lucrurile formal, le face ca sa fie
facute si in niciun caz nu reprezinta in acest moment parghia prin care
oamenii care se lovesc de diferite situatii in relatiile lor de munca le
semnaleaza si doresc rezolvarea lor", a precizat ea.

Pe de alta parte, ministrul a subliniat ca Agentia Nationala pentru
Ocuparea Fortei de Munca (ANOFM) actioneaza doar ca un secretariat
care inregistreaza persoanele care intra in somaj.
-0:10

"Pentru cele doua institutii care au purtat pe umeri tot acest proces de
sprijin pentru angajati si angajatori, ma refer la ANOFM si ANPIS, as
spune un singur lucru: am canalizat acest an catre sprijinul romanilor si
nu-mi pare rau. Din pacate, nu am putut sa intram in profunzime in
schimbarile pe care le-am vazut necesare, mai ales la nivelul Agentiei
Nationale pentru Ocuparea Fortei de Munca.

https://ziare.com/stiri/proces/
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Spun din pacate, pentru ca mi-a fost foarte clar de la inceputul
mandatului ca si acolo sunt necesare cateva schimbari majore, sunt
necesare schimbari pentru ca institutia are un comportament pasiv cu
efecte directe in piata muncii si cred ca daca as fi fost in situatia de a nu
gestiona aceste masuri pe care Guvernul le-a pus la dispozitia romanilor
si care au solicitat o mobilizare fara precedent din partea ANOFM am fi
avut ragazul sa tratam aceste probleme pe care le-am vazut in institutie.
Este una din institutiile care beneficiaza de cea mai mare infrastructura si
resurse din toate cele care sunt in acest moment in coordonarea
Ministerului Muncii, de unde si pretentia mea, avand in vedere fondurile
de care dispune, inclusiv din surse europene, sa fie o institutie care sa
reuseasca intr-adevar sa conecteze cererea cu oferta de pe piata fortei de
munca. Din pacate, se ocupa cu inregistrarea celor care intra in somaj,
deci este un simplu secretariat care preia aceste informatii", a mentionat
Violeta Alexandru.

Aceasta a apreciat ca ANOFM nu depune suficiente eforturi pentru a-i
conecta pe someri cu angajatorii in cautare de forta de munca.

"Consilierea, sprijinul activ, intelegerea nevoilor celor care isi depun
dosarele pentru somaj sunt cu adevarat insuficiente, iar ca sa facem niste
schimbari acolo este nevoie de o perioada linistita pentru a le putea pune
in practica corespunzator. Cred ca, in ceea ce priveste transformarile de
pe piata muncii, o institutie reformata va putea sa asigure mai bine sprijin
pentru angajatori in gasirea oamenilor pe care sa-i coopteze in activitatea
lor. Nu vad o preocupare activa din partea ANOFM de a se conecta la
angajatori, de a se conecta la acestia in vederea gasirii celor mai potriviti
in vederea ocuparii diferitelor pozitii in cadrul companiilor.

Pare un secretariat in care se inregistreaza cei care isi cauta un loc de
munca, respectiv se inregistreaza informatiile la angajatori si cred ca se
poate face mai mult. Sunt putin surprinsa de informarea insuficienta pe
care ANOFM o face cu privire la locurile de munca. Din toate vizitele pe
care le-am facut in teritoriu am putut constata ca exista oferta de munca,
in unele locuri din tara chiar generoasa. Ea nu ajunge suficient la oamenii
care isi cauta un loc de munca si atunci Agentia ajunge de la un punct
incolo o institutie care se ocupa cu efectuarea de plati pentru someri, (...)
se transforma usor-usor intr-o agentie de plati, cand de fapt poate mai
mult, poate sa fie unul din locurile in care oamenii sa aiba incredere ca
daca ajung intr-adevar cu acel sprijin isi gasesc locul de munca potrivit",
a incheiat Violeta Alexandru.

(Sursa: ziare.com)
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Monica Anisie: De luni începe distribuţia pentru alte peste 100.000 de
tablete pentru elevi

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a declarat că de luni începe
distribuţia pentru alte peste 100.000 de tablete pentru elevi.

"În toată această perioadă, pe lângă achiziţiile pe care Ministerul
Educaţiei le-a realizat prin ONAC, (...) şi autorităţile publice locale s-au
implicat şi avem proiecte depuse la Ministerul Fondurilor Europene
pentru a deconta banii pe care i-au cheltuit primarii în momentul în care
au achiziţionat dispozitive electronice pentru elevi. Deci s-a îmbunătăţit
considerabil situaţia de la momentul la care am început anul şcolar. Până
la finalul acestei săptămâni vor fi livrate toate cele 82.000 de tablete care
au fost achiziţionate de către Ministerul Educaţiei (...) De asemenea, de
luni începe distribuţia pentru lotul al doilea, vorbim despre 108.800 de
tablete", a spus Monica Anisie, miercuri, la o conferinţă de presă
desfăşurată la Primăria Sectorului 2.

Ea a menţionat că le-a solicitat inspectorilor şcolari generali să mai facă
un inventar al necesarului de tablete.

"Şi astăzi am avut videoconferinţă cu inspectorii şcolari generali, în care
le-am solicitat să mai facă încă un inventar, pentru că, pe zi ce trece,
avem alte şi alte date la Ministerul Educaţiei. După cum bine ştiţi, (...)
le-am solicitat să facă un plan de intervenţie la nivel local pe fiecare
unitate de învăţământ. La asta se lucrează acum", a afirmat Monica
Anisie.

Ea a menţionat că au fost efectuate activităţi de inspecţie şcolară privind
desfăşurarea cursurilor online.

Monica Anisie a amintit că au fost şi inspectorate şcolare care au luat
măsuri în raport cu modalitatea în care se desfăşoară activitatea didactică
în sistem online, iar unele au fost "destul de drastice".

"La Inspectoratul Şcolar al judeţului Vrancea au fost puse în discuţie
anumite cadre didactice. S-a realizat o comisie de disciplină şi au fost
sancţionate cadre didactice (...), nu şi-au efectuat orele respective. În
judeţul Dâmboviţa deja a fost desfăcut contractul muncă al unei doamne
care nu a acceptat să participe la activităţile didactice desfăşurate în
online. S-au luat măsuri, se iau măsuri în continuare", a spus ministrul.
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Monica Anisie a menţionat că Ministerul Educaţiei, prin inspectoratele
şcolare, a urmărit sprijinirea profesorilor în ceea ce priveşte învăţământul
online.

"Am realizat lecţii speciale pentru aceştia, am transmis repere
metodologice încă de la începutul anului şcolar, care conţin şi nişte
adaptări ale programei şcolare la predarea online (...) Zilnic realizăm
sesiuni video cu profesorii", a declarat Monica Anisie.

La rândul său, primarul Sectorului 2, Radu Mihaiu, a spus că la nivelul
acestei zone administrativ teritoriale au fost alocaţi bani pentru 12.500 de
tablete, în funcţie de cerinţele pe care le-au exprimat unităţile de
învăţământ.

Monica Anisie a precizat că Ministerul Educaţiei a alocat pentru Sectorul
2 peste 3.000 de tablete care fac obiectul programului naţional "Şcoala de
acasă".

(Sursa: Agerpres)

• INS: Comenzile noi din industria prelucrătoare au scăzut cu 8,8%,
în primele nouă luni

Comenzile noi din industria prelucrătoare, raportate atât la piaţa internă,
cât şi externă, au scăzut cu 8,8% în primele nouă luni ale anului,
comparativ cu aceeaşi perioadă din 2019, arată datele publicate joi de
Institutul Naţional de Statistică (INS).

Potrivit statisticii oficiale, în perioada 1 - 30 septembrie 2020, au fost
înregistrate scăderi ale activităţilor în industria bunurilor de uz curent
(-11%), industria bunurilor de capital (-10,5%) şi în industria bunurilor
intermediare (-7,8%).

În acelaşi timp, industria bunurilor de folosinţă îndelungată a fost singura
ramură în care s-a consemnat o creştere a comenzilor noi, respectiv de
20,8%.

Datele INS relevă, totodată, că, în luna septembrie a acestui an, faţă de
intervalul similar din 2019, comenzile noi din industria prelucrătoare au
crescut cu 14,2%, datorită activităţilor din industria bunurilor de folosinţă
îndelungată (+38,7%), industria bunurilor de capital (+22,3%) şi industria
bunurilor intermediare (+3,5%).
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Pe de altă parte, industria bunurilor de uz curent a scăzut cu 12,6%.

Raportat la perioada septembrie - august 2020, comenzile noi din
industria prelucrătoare au înregistrat creşteri cu 34,2%, ca urmare a
rezultatelor consemnate în industria bunurilor de capital (+45,7%),
industria bunurilor de folosinţă îndelungată (+32,0%), industria bunurilor
intermediare (+18,1%) şi industria bunurilor de uz curent (+13,6%).

(Sursa: Agerpres)

• Șase Raportori ONU critică România pentru eliminarea din școli a
educației sexuale și educației despre gen și identitate de gen

Șase Raportori speciali ai Organizației Națiunilor Unite au solicitat
Guvernului României să dea explicații la Geneva despre asigurarea educației
pe tema egalității și identității de gen în școli și universități, dar și pe tema
accesului elevilor la educație sexuală comprehensivă pentru copii,
adolescenți și tineri.

Clarificările sunt cerute în contextul în care Parlamentul României a adoptat
două propuneri legislative controversate: prima elimină prevederile privind
accesul la educație sexuală din Legea privind protecția și promovarea
drepturilor copilului Nr. 272/2004, iar a doua interzice discuțiile despre gen
și identitate de gen în școli, licee, universități și programe de formare
profesională.

La acest moment, prima propunere legislativă a fost transmisă Senatului
spre reexaminare de către Președintele României, iar a doua va fi discutată
pentru a treia oară într-o ședință închisă a Curții Constituționale în data de
18 noiembrie.

Interpelarea transmisă Guvernului Orban accentuează faptul că ambele
propuneri au consecințe extrem de grave în educație, în condițiile în care
sarcinile la adolescente, infecțiile cu transmitere sexuală, discriminarea și
violența bazată pe gen, dar și stigmatizarea și marginalizarea persoanelor
lesbiene, gay, bisexuale și transgender rămâne la un nivel ridicat.

Mai mult, poziția Raportorilor ONU demonstrează că aceste prevederi
încalcă drepturile femeilor și persoanelor transgender și angajamentele
internaționale ale României, inclusiv Convenția de la Istanbul.
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„Ne exprimăm îngrijorarea cu privire la faptul că Proiectele de lege propuse
sunt incompatibile cu principiul non-discriminării coroborat cu dreptul la
educație și dreptul la cel mai înalt standard de sănătate fizică și mentală care
poate fi atins, inclusiv sănătatea sexuală și reproductivă, prin refuzul
accesului la informare și educație. Mai mult, suntem îngrijorați și de faptul
că sancționarea oricărei persoane care predă despre gen, egalitatea de gen și
identitatea de gen pare să reprezinte o încălcare nejustificată a drepturilor
sale la libertatea de opinie și de exprimare, precum și a libertății sale
academice”, scriu Raportorii.

„Ne îngrijorează faptul că, dacă ar fi adoptate, proiectele de lege ar încălca
nu numai o serie de dispoziții din Constituția României, enumerate mai sus,
ci și principiile internaționale ale drepturilor omului.”

Raportorii ONU cer Guvernului Orban să explice măsurile luate pentru a se
asigura că toate persoanele și grupurile au acces la educație sexuală
comprehensivă, inclusiv informații non-discriminatorii, bazate pe dovezi
exacte din punct de vedere științific și adecvate vârstei, cu privire la toate
aspectele sănătății sexuale și reproductive, inclusiv diversitatea identităților
sau expresiilor de gen. De asemenea, solicită guvernului să furnizeze
informații cu privire la măsurile luate pentru a proteja persoanele trans
împotriva violenței și discriminării în instituțiile educaționale, inclusiv
împotriva bullying-ului, hărțuirii, stigmatizării și ostracizării.

„Comitetul pentru Drepturile Copilului a recunoscut faptul că adolescenții
transgender se confruntă cu persecuții, inclusiv abuzuri și violență,
stigmatizare, discriminare, agresiune, excludere de la educație și formare,
precum și lipsa sprijinului familial și social sau a accesului la serviciile de
sănătate sexuală și reproductivă și informații. În cazuri extreme, aceștia se
confruntă cu agresiuni sexuale, violuri și chiar decese”, motivează
Raportorii ONU intervenția lor.

„Intervenția Raportorilor ONU arată cât de grav este derapajul legislativ al
Parlamentului României. Ura față de persoane transgender, femei și accesul
la informații corecte, științifice, despre sănătate și sexualitate determină un
grup restrâns de parlamentari să facă asemenea propuneri legislative,
înghițite pe nemestecate de majoritatea parlamentarilor, dezinteresați de
situația femeilor și a persoanelor transgender. Curtea Constituțională,
Președintele României și Parlamentul au obligația să respingă ambele
propuneri legislative și să repare acest derapaj”, a declarat Teodora Roseti,
Directoare Executivă, Asociația ACCEPT.
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Semnatarii au solicitat Guvernului să transmită îngrijorările lor la CCR.

Aceștia sunt:
• Koumbou Boly Barry, Raportor special pentru dreptul la educație
• Irene Khan, Raportor special privind promovarea și protecția dreptului la
libertatea de opinie și de exprimare
• Tlaleng Mofokeng, Raportor special privind dreptul oricărei persoane la
accesul la cel mai înalt standard de sănătate fizică și mentală pe care îl poate
atinge
• Victor Madrigal-Borloz, Expert independent privind protecția împotriva
violenței și discriminării bazate pe orientarea sexuală și identitatea de gen
• Dubravka Simonovic, Raportor special privind violența împotriva
femeilor, cauzele și consecințele acesteia
• Elizabeth Broderick, Președinte-raportor al Grupului de Lucru pentru
discriminarea femeilor și fetelor

Reamintim faptul că organizațiile de studenți, lumea academică, asociațiile
pentru drepturile femeilor și pentru drepturi LGBTI din România, alături de
societatea civilă de drepturile omului din țară și din Europa, au intervenit în
fața Curții Constituționale pentru a susține sesizarea de neconstituționalitate
realizată de Președintele României referitoare la interzicerea educației
despre gen, egalitate de gen și identitate de gen în România.

Documentul original poate fi accesat aici:
https://spcommreports.ohchr.org/TMResultsBase/DownLoadPublicCommu
nicationFile?gId=25554

(Sursa: Digi 24)

• Ministrul Apărării şi şeful Statului Major s-au întâlnit, la
Bucureşti, cu secretarul Forţelor Navale ale SUA

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, şi şeful Statului Major al
Apărării, general-locotenent Daniel Petrescu, s-au întâlnit, miercuri, la
sediul MApN, cu secretarul Forţelor Navale ale Statelor Unite ale
Americii, Kenneth J. Braithwaite, în cadrul vizitei pe care oficialul
american o efectuează în România.

Discuţiile au vizat cooperarea bilaterală, proiectele comune ale Forţelor
Navale, situaţia de securitate în regiunea Mării Negre şi teme curente
aflate pe agenda NATO, arată un comunicat al MApN transmis
AGERPRES.

https://spcommreports.ohchr.org/TMResultsBase/DownLoadPublicCommunicationFile?gId=25554
https://spcommreports.ohchr.org/TMResultsBase/DownLoadPublicCommunicationFile?gId=25554


CNSLR Fratia Revista Presei 12 noiembrie 2020 21

Ministrul român a mulţumit partenerului american pentru cooperarea
excelentă la nivelul Forţelor Navale, "exerciţiile multinaţionale în
regiunea Mării Negre desfăşurate în ultimii ani fiind un exemplu de bune
practici şi coordonare militară la cele mai înalte standarde".

Un subiect aparte a fost evidenţierea ritmului dinamic al Parteneriatului
Strategic dintre România şi SUA, element esenţial pentru securitatea ţării
noastre şi a mediului regional, caracterizat de către ministrul Ciucă "în
continuă dezvoltare şi mai puternic ca niciodată".

Şeful Statului Major al Apărării a transmis că între priorităţile Armatei
României se numără consolidarea cooperării la Marea Neagră, rotaţia
continuă a forţelor SUA în România, respectiv asistenţa SUA pentru
îndeplinirea ţintelor de capabilităţi aliate.

"România este un aliat robust, cu relevanţă strategică majoră în regiunea
Mării Negre", a declarat generalul-locotenent Daniel Petrescu,
argumentând că, în condiţiile crizei sanitare, procesul de creştere a
capacităţii operaţionale a trupelor a continuat şi programele esenţiale de
înzestrare s-au intensificat. Toate acestea s-au realizat în contextul
îndeplinirii angajamentelor naţionale şi a derulării misiunilor
internaţionale.

Oficialii români au exprimat mulţumiri pentru eforturile Statelor Unite
ale Americii de sprijin pe mai multe paliere ale cooperării bilaterale în
domeniul apărării, în contextul eforturilor de dezvoltare de capabilităţi şi
consolidare a posturii de apărare şi descurajare pe Flancul Estic al
Alianţei Nord-Atlantice.

Agenda oficialului american în România include, de asemenea, vizite în
Baza Militară 99 Deveselu, Baza 57 Aeriană Mihail Kogălniceanu şi în
unităţi militare ale Forţelor Navale Române din Constanţa.

Secretarul Forţelor Navale ale SUA, Kenneth J. Braithwaite, efectuează o
vizită în România până joi.

(Sursa: Agerpres)
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• Declaraţie de presă a ministrului Marcel Vela şi a secretarului de
stat Bogdan Despescu; ora 10,10

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, şi secretarul de stat pentru
ordine şi siguranţă publică, chestor-şef de poliţie Bogdan Despescu, vor
susţine joi, la ora 10,10, o declaraţie de presă, la sediul MAI.

Declaraţia va fi transmisă live pe pagina oficială de Facebook a MAI.

(Sursa: Agerpres)

• Laura Codruta Kovesi si-a ales procurorii sefi adjuncti de la
Parchetul European. Cine sunt Danilo Ceccarelli si Andres Ritter

Procurorii europeni si-au votat astazi cei doi sefi-adjuncti, care o vor
seconda pe Laura Codruta Kovesi in coordonarea operatiunilor
Parchetului European.

Posturile de adjuncti ai procurorului-sef vor fi ocupate de Danilo
Ceccarelli (Italia) si Andres Ritter (Germania), care vor avea
un mandat de trei ani. Procurorul-sef le poate delega din atributii, iar
acestia ii pot tine locul, in absenta sa.

Cei doi au fost propusi chiar de Kovesi si au primit votul de incredere al
celor 22 de procurori din colegiul Parchetului, care reprezinta tot atatea
state membre UE.

Andres Ritter (56 de ani) a devenit procuror in 1995, iar in 2008 a preluat
functia de procuror-general adjunct al landului Mecklenburg-Pomerania.
A concurat-o pe Codruta Kovesi la functia de Procuror-sef European, dar
s-a clasat al treilea in competitie.

"Cred cu tarie ca EPPO va fi o piatra de temelie in lupta impotriva fraudei
si coruptiei in Uniunea Europeana. Astfel, este o onoare si un privilegiu
pentru mine sa modelez aceasta misiune in calitate de procuror sef
adjunct european, impreuna cu procurorul sef european si intregul colegiu.
Acum ca EPPO a devenit in sfarsit o realitate, ma simt incurajat de
constientizarea tot mai mare a faptului ca trebuie sa fie echipat in mod
adecvat pentru a indeplini promisiunea fata de cetatenii Europei inca din
prima zi. Suntem dornici sa livram si nu exista o protectie treptata in ceea
ce priveste frauda si coruptia", a declarat Andres Ritter.

https://ziare.com/laura-codruta-kovesi/
https://ziare.com/stiri/mandat/
https://ziare.com/stiri/procuror/
https://ziare.com/stiri/frauda/
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Tot din 1995 activeaza si italinaului Danilo Ceccarelli (53 de ani), care
este specializat in criminalitate fiscala, fraude, coruptie si spalare de bani.
In ultimii doi ani, a fost procuror la Milano, in cadrul Departamentului
pentru infractiuni financiare transnationale.

"In calitate de procuror sef european adjunct, imi voi transfera practica pe
termen lung ca procuror national si international in beneficiul EPPO.
Experientele mele in medii multi-culturale interne si internationale,
investigand si organizand cazuri complexe si operatiuni la scara larga, vor
fi de un sprijin semnificativ pentru activitatea noastra operationala. Voi
face tot ce imi sta in putinta pentru a sustine independenta EPPO, o
valoare care trebuie protejata si practicata la fiecare nivel - centralizat si
descentralizat - si in fiecare etapa", a declarat si italianul Danilo
Ceccarelli.

Pe 28 septembrie, Laura Codruta Kovesi si cei 22 de procurori care
formeaza Colegiul de Coordonare al EPPO au depus juramintul, moment
care a marcat inceperea activitatilor acestei institutii insarcinate cu
anchetarea infractiunilor legate de fondurile europene.

Marti, 10 noiembrie, ministrul Catalin Predoiu a anuntat ca Ministerul
Justitei a aprobat delegarea a 15 procurori ce vor activa in cadrul
Parchetului European, alti cinci fiind in rezerva, urmand a fi luata o
decizie cu privire la acestia dupa primele sase luni de activitate a EPPO.

(Sursa: ziare.com)

• Romania acorda 250.000 de euro presei si societatii civile din
Republica Moldova

Romania acorda 250.000 euro Republicii Moldova in scopul
implementarii de proiecte care vin in sprijinul societatii civile si al presei
independente. Contributia este alocata din bugetul cu destinatia cooperare
internationala pentru dezvoltare si asistenta umanitara pentru anul 2020.

Ministerul Afacerilor Externe va acorda, prin decizia ministrului
Afacerilor Externe Bogdan Aurescu, o contributie voluntara in valoare de
250.000 euro in scopul implementarii de proiecte in sprijinul societatii
civile si al presei independente din Republica Moldova.

https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/stiri/interne/
https://ziare.com/predoiu/
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
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Fondurile trebuie sa sustina parcursul european al Republicii Moldova,
sustine Ministerul Afacerilor Externe din Romania. Decizia vine cu patru
zile inainte de turul al doilea al alegerilor prezidentiale, in care se infrunta
Maia Sandu, candidat proeuropean sustinut de Romania, si Igor Dodon,
presedintele prorus in exercitiu.

Contributia este alocata din bugetul cu destinatia cooperare internationala
pentru dezvoltare si asistenta umanitara pentru anul 2020 si va fi acordata
prin organizatia European Endowment for Democracy (EED), infiintata
in 2013 de Uniunea Europeana si statele membre, ca entitate
independenta cu expertiza in promovarea proiectelor destinate
consolidarii democratiei si drepturilor omului in Vecinatatea UE.

Fondurile vor contribui la consolidarea parcursului european al Republicii
Moldova.

"Decizia survine in continuarea activitatii consecvente a Romaniei in
directia sustinerii parcursului european al Republicii Moldova, singura
optiune in masura sa asigure stabilitatea si prosperitatea cetatenilor sai.
Romania isi propune astfel sa impulsioneze conectarea Republicii
Moldova la valorile europene si principiile democratice, prin sustinerea
concreta acordata societatii civile si mass-mediei in calitate de promotori
principali ai acestor valori... Romania va continua sa actioneze in
sprijinul direct al cetatenilor din Republica Moldova, in baza relatiei
speciale fundamentata pe comunitatea de limba, cultura si istorie, precum
si pe Parteneriatul strategic pentru integrarea europeana a Republicii
Moldova", se arata in comunicatul MAE.

(Sursa: hotnews.ro)

• Lovitură pentru OMS? UE vrea puterea de a declara singură
urgența sanitară

Comisia Europeană a anunțat miercuri planul de a crea o „Uniune a
Sănătății” care să ofere UE mijloacele necesare pentru a face față
viitoarelor crize sanitare, în special prin crearea unei noi agenții -
Autoritatea de intervenție în caz de urgență sanitară (HERA). De
asemenea, Bruxelles-ul vrea puterea de a putea declara, în mod
independent de Organizația Mondială a Sănătății, urgența sanitară,
relatează AFP.

https://ziare.com/igor-dodon/
https://ziare.com/stiri/mae/
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Bruxelles a dezvăluit, miercuri, planul pentru o „Uniune a Sănătății” care
să ofere UE mijloacele necesare pentru a face față viitoarelor crize
sanitare, în special prin crearea unui noi agenții cu puteri extinse.

"În faţa urgenţelor sanitare, trebuie să declanşăm cele mai avansate reacţii,
medicale sau de alt fel, trebuie să cunoaştem inovaţiile biomedicale
permanente, trebuie să avem capacitatea de a dezvolta şi de a depozita
componente esenţiale", a declarat Stella Kyriakides într-o conferinţă de
presă.

Această nouă instituție - Autoritatea de intervenție în caz de urgență
sanitară (HERA) - „este o schimbare completă pentru pregătirea noastră
strategică, capacitatea noastră de a anticipa amenințările, de a consolida
răspunsul comun al UE”, a declarat comisarul european pentru Sănătate,
Stella Kyriakides.

Cu toate acestea, nu ar trebui să vadă lumina zilei înainte de 2023.

Conform echipei sale, ar fi vorba de a crea echivalentul puternicei
Autorităţi pentru cercetare şi dezvoltare în domeniul biomedical
(BARDA) din SUA, care este subordonată Departamentului american al
Sănătăţii şi dispune de mijloace uriaşe pentru a colabora cu laboratoarele.

Propunerea face parte dintr-o serie de măsuri, prezentate miercuri, după
aprobarea Comisiei Europene, pentru crearea unei Uniunii Europene de
Sănătate şi pentru consolidarea coordonării sanitare între statele membre.

Conform unor noi propuneri de reglementări privind ameninţările
transfrontaliere grave la adresa sănătăţii, va fi posibil să se declare stare
de urgenţă sanitară la nivelul UE, în coordonare cu Organizaţia Mondială
a Sănătăţii (OMS), dar în mod independent.

Când ar putea începe vaccinarea în UE

Într-un scenariu „optimist”, Uniunea Europeană ar putea începe
vaccinările împotriva Covid-19 în primul trimestru al anului 2021, care
continuă să se răspândească în toată lumea, de la Statele Unite până la
micul arhipelag Vanuatu, relatează AFP.

Situația de pe Vechiul Continent este „foarte, foarte îngrijorătoare” și
„toți indicatorii noștri indică direcția greșită”, a declarat, miercuri,
directoarea Centrului European pentru Controlul Bolilor (ECDC), Andrea
Ammon, într-un interviu acordat AFP.
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Întrebată despre data primelor vaccinări în Europa, ea a răspuns: „fiind
optimistă, primul trimestru al anului viitor”.

Laboratoarele Pfizer (american) și BioNTech (german) au reînviat
speranțele anunțând luni un vaccin cu eficacitate de 90% împotriva
Covid-19, conform rezultatelor preliminare ale unui studiu încă în
desfășurare.
Și Comisia Europeană a anunțat miercuri că a încheiat un contract cu cele
două grupuri pentru a cumpăra până la 300 de milioane de doze din
vaccinul lor.

Alte trei acorduri fuseseră deja încheiate cu compania suedezo-britanică
AstraZenaca, americana Johnson & Johnson (până la 400 de milioane de
doze din fiecare) și duo-ul franco-britanic Sanofi-GSK (până la 300 de
milioane de doze).

Dar chiar și cu un vaccin, redresarea economică din zona euro poate fi
„instabilă”, a avertizat președinta Băncii Centrale Europene (BCE),
Christine Lagarde.

(Sursa: hotnews.ro)
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